
PROTOKÓŁ Nr 40/06 
wspólnego posiedzenia wyjazdowego  

Komisji Rewizyjnej, Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz 
Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska   

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 30 czerwca 2006r. 

w Sandomierzu 
Obrady odbywały się w 2 częściach:  
CZĘŚĆ I 
 wspólne obrady Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
w Nauczycielskim Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu (10.30-13.00)  
1. Zapoznanie się z  funkcjonowaniem  Nauczycielskiego Kolegium Języków 

Obcych w Sandomierzu -  wizytacja jednostki. 
2. Rozpatrzenie informacji na temat realizacji przez Pedagogiczną Bibliotekę 

Wojewódzką programu „Internetowe centra informacji multimedialnej 
w bibliotekach szkolnych i pedagogicznych”. 

3. Sprawy różne. 
CZĘŚĆ II - od godz. 14:00 wspólne obrady z Komisją Rolnictwa, Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Środowiska : 
4. Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpowodziowego w kontekście 

wiosennych przeglądów wałów przeciwpowodziowych - wizytacja wałów 
przeciwpowodziowych rzeki Wisły w Sandomierzu oraz zbiornika 
Zochcinek w gm. Opatów. 

 
P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  
CZĘŚĆ I 
Wspólne obrady Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
w Nauczycielskim Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu rozpoczęły się o 
godz. 10.30-13.00)  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, 
Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone zgodnie z załączonymi listami 
obecności stanowiącymi zał. nr 1 i 2 do protokołu.  
Przewodniczył obradom Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
Tadeusz Kowalczyk. Zaproponował rozszerzenie przesłanego przy zaproszeniu 
porządku obrad o pkt: „Przyjęcie Informacji Zarządu Województwa 



 

 

2

2

Świętokrzyskiego o projektach realizowanych w ramach ZPORR na lata 2004-
2006 w sektorze kultury, zaawansowaniu prac oraz wykorzystaniu środków”.  
Komisja jednogłośnie zaaprobowała porządek obrad wraz ze zgłoszonym 
tematem, i rozpoczęła obrady wg poniższego porządku: 
 
1. Zapoznanie się z  funkcjonowaniem Nauczycielskiego Kolegium Języków 

Obcych w Sandomierzu -  wizytacja jednostki. 
2. Rozpatrzenie informacji na temat realizacji przez Pedagogiczną Bibliotekę 

Wojewódzką programu „Internetowe centra informacji multimedialnej 
w bibliotekach szkolnych i pedagogicznych”. 

3. Przyjęcie Informacji Zarządu Województwa Świętokrzyskiego o projektach 
realizowanych w ramach ZPORR na lata 2004-2006 w sektorze kultury, 
zaawansowaniu prac oraz wykorzystaniu środków. 

4. Sprawy różne. 
P r z e b i e g  I  c z ę ś c i  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1.  
Komisja dokonała wizytacji nieruchomości (zlikwidowany internat ZSTiO) 
przekazanej przez Zarząd Województwa w trwały zarząd NKJO w Sandomierzu. 
Informacji udzielał Kierownik gospodarczy w NKJO Jerzy Rogulski (treść 
informacji znajduje odzwierciedlenie w jednym z materiałów dotyczących 
NKJO).  
Następnie Komisja kontynuowała obrady w budynku Nauczycielskiego 
Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu.    
Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu Ewa 
Witczyńska dokonała wprowadzenia do informacji o funkcjonowaniu 
kierowanej przez siebie placówki. Treść wystąpienia zgodna z treścią 
materiałów stanowiących zał. nr 3 do protokołu Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu.   
W  d y s k u s j i :  
Przewodniczący obrad zapytał o stanowisko i plany Zarządu Województwa 
wobec adaptacji nieruchomości.  
Członek Zarządu Województwa Jacek Kowalczyk poinformował, że brak jest 
porozumienia i dobrej woli ze strony władz Miasta, np. w kwestii opłat za 
wynajmowane pomieszczenia w obecnej siedzibie. Na adaptację internatu pod 
potrzeby NKJO potrzebne będą bardzo duże kwoty, toteż Zarząd rozważa 
utworzenie na bazie Kolegium wyższej uczelni. Zarząd Województwa stara się 
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pozyskać środki na adaptację internatu z MEN, szczególnie na doposażenie. 
(możliwe do pozyskania jest 20,6 % całej sumy wydanej na to zadanie).  
Radna Lucjana Elżbieta Nowak zapytała, czy w grupie słuchaczu studiów 
wieczorowych są nauczyciele innych przedmiotów, którzy przekwalifikowują 
się na nauczanie drugiego przedmiotu.  
Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu Ewa 
Witczyńska odpowiedziała, że stanową oni 70% całej grupy studentów. 
 Radny Andrzej Bednarski zapytał, czy prowadzona jest analiza nasycenia 
rynku nauczycielami języków obcych oraz czy NKJO prowadzi kursy języków 
obcych.  
Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu Ewa 
Witczyńska odpowiedziała, że zainteresowanie studiowaniem języków obcych 
warunkowane jest potrzebami rynku pracy, na którym obecnie są duże braki. 
Wchodzi obowiązek nauczania jęz. angielskiego w I klasie szkoły podstawowej 
i jest potrzeba zatrudnienia nauczycieli z odpowiednimi kwalifikacjami. 
Kolegium może organizować i prowadzić kursy, jednakże nie ma 
zainteresowania i motywacji ze strony nauczycieli do podejmowania tego typu 
pracy.  
Wiceprzewodniczący Sejmiku członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
Eugeniusz Cichoń podkreślił konieczność kształcenia dwukierunkowego 
nauczycieli, czego wymaga reforma oświaty i zmiana Karty Nauczyciela. 
Zapytał, czy w związku z planami inwestycyjnymi i rozbudową bazy 
dydaktycznej jednostka ma wizję rozszerzenia oferty kształcenia.  
 Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu 
Ewa Witczyńska odpowiedziała, że obecnie szkoła może dodatkowo zwiększyć 
liczbę słuchaczy o 1-2 grupy języka angielskiego. Można również zorganizować 
grupę języka niemieckiego pod warunkiem, że dodatkowe koszty pokryje 
samorząd.  
Radny Adam Tarnowski zapytał o odpłatność za naukę w NKJO. 
Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu Ewa 
Witczyńska poinformowała, że płatne są tylko studia wieczorowe.  
 Przewodniczący obrad zapytał, czy kierownictwo Kolegium rozważało 
zorganizowanie grupy fil. rosyjskiej, ponieważ obserwuje się trudności ze 
znalezieniem nauczycieli tego języka.   
Członek Zarządu Województwa Jacek Kowalczyk wyjaśnił, że Kolegium 
czyniło starania, jednak nie uzyskało wymaganej zgody MEN na otwarcie 
nowego kierunku. 
Komisje przyjęły bez uwag informację o działalności Nauczycielskiego 
Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu.  
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Ad 2. 
Dyrektor Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej Marta Podgórska 
dokonała wprowadzenia do informacji na temat realizacji przez Pedagogiczną 
Bibliotekę Wojewódzką programu „Internetowe centra informacji 
multimedialnej w bibliotekach szkolnych i pedagogicznych”, stanowiącej zał. nr 
4 do protokołu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 
Komisje przyjęły bez uwag Informację na temat realizacji przez Pedagogiczną 
Bibliotekę Wojewódzką programu „Internetowe centra informacji 
multimedialnej w bibliotekach szkolnych i pedagogicznych”. 

Ad 3. 
Członek Zarządu Województwa Jacek Kowalczyk dokonał wprowadzenia do  
Informacji Zarządu Województwa Świętokrzyskiego o projektach 
realizowanych w ramach ZPORR na lata 2004-2006 w sektorze kultury, 
zaawansowaniu prac oraz wykorzystaniu środków stanowiącej zał. nr 5 do 
protokołu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.   
Komisje bez uwag przyjęły Informację Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego o projektach realizowanych w ramach ZPORR na lata 2004-
2006 w sektorze kultury, zaawansowaniu prac oraz wykorzystaniu środków. 

Ad 4. 
Spraw różnych nie zgłoszono.  
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziła Barbara Loch. 

Przewodniczący obrad 
 
 

Tadeusz Kowalczyk 
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CZĘŚĆ II 
Wspólne obrady Komisji Rewizyjnej, Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz 
Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska. 

Ad. 5.  
Obrady prowadził zastępca przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Zasobów 
Naturalnych i Ochrony Środowiska Bronisław Powierża.  
Pan Janusz Kubiakowski - Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach przedstawił informację na temat stanu 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego w kontekście wiosennych przeglądów 
wałów przeciwpowodziowych, która stanowi zał. do protokołu Komisji 
Rolnictwa, zasobów Naturalnych i Ochrony Środowiska.   
Przewodniczący obrad - stwierdził, że wysiłek Zarządu Melioracji w celu 
usuwania zagrożeń powodziowych poprzez budowę wałów jest ogromny. 
Środki, które zostały zaangażowane w sposób istotny wpłynęły na poprawę 
bezpieczeństwa. Radni, szczególnie z powiatu sandomierskiego, są wdzięczni za 
duży wkład pracy Zarządu Melioracji i podległych mu jednostek. 
Zasygnalizował, że przed mostem kolejowym w Sandomierzu na prawym 
brzegu Wisły dochodzi do podmycia w części wałów. Okazuje się, że odcinek 
ten był remontowany w 2003 roku i powinna jeszcze obowiązywać rękojmia. 
Nie można jej jednak wyegzekwować na skutek upadku firmy, która 
wykonywała ten remont. Kolejne zagrożenie ma miejsce na terenie gminy 
Koprzywnica pod mostem, gdzie na odcinku 20-50 metrów dochodzi do 
podmywania brzegu. Jeżeli stan ten nie zostanie poprawiony przy kolejnym 
przybraniu wód terenom tym grozi podtopienie.  
Zwrócił się do Zarządu Melioracji o poszukanie środków na zabezpieczenie 
realizacji tych napraw. 
Pan Jacenty Czajka - Kierownik Rejonowego Oddziału Świętokrzyskiego 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Sandomierzu - stwierdził, że 
pierwsza wspomniana lokalizacja znajduje się na terenie województwa 
podkarpackiego. 
Wniosek ten będzie przekazany do właściwego Zarządu Melioracji. 
Poinformował, że w ramach przeglądów wiosennych szkód zinwentaryzowano 
wszystkie potrzebne remonty, jednak nie wystarczy na wszystko środków, bo 
Zarząd dysponuje kwotą 67 tys. zł. Zadanie jest przygotowane do realizacji i 
będzie wykonane w miarę napływu środków.  
Dyrektor Janusz Kubiakowski - poinformował, że Zarząd Melioracji czeka na 
środki w wysokości 1 mln zł. Mimo, że jeszcze ich fizycznie nie posiada 
przygotowywana jest dokumentacja zadań, jakie będą z tej puli finansowane. 
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Nie można jednak podpisywać na chwilę obecną żadnych umów, bo byłoby to 
złamanie ustawy o finansach publicznych. 
Przewodniczący obrad - zadał pytanie, kto powinien zająć się usunięciem 
przyczółków po zdemontowanym moście. Powodują one spiętrzenie wody 
i zagrożenie przerwania wałów w tym miejscu. 
Pan Jacenty Czajka - stwierdził, że powinna się tym zająć gmina, bo most ten 
był częścią drogi gminnej. 
Dyrektor Janusz Kubiakowski - stwierdził, że powodem zwlekania z 
realizacją pewnych zadań jest tylko i wyłącznie brak środków. Zarząd 
Melioracji posiada aktualną inwentaryzację wszystkich potrzeb remontowych na 
wałach znajdujących się na terenie województwa świętokrzyskiego. 
W dalszej części obrad członkowie Komisji dokonali wizytacji zbiornika 
Zochcinek w gm. Opatów. 
 Wizytacja została zakończona o godz. 17:00. 
Protokół sporządziły:     Przewodniczący obrad  
Daria Biskup 
M.Solińska – Pela 
            Bronisław Powierża 
          


